



DECISION N° 0075 /D/MINT/SG/DTR/SDPSR/SFCAM DU 03 MAI 2024 PORTANT SUR LE CALENDRIER
DES SESSIONS DE L'EXAMEN DU PERMIS DE CONDUIRE AU TITRE DE L'ANNÉE 2025.-

LE MINISTRE DES TRANSPORTS,

- Vu la Constitution ;
 - Vu le Règlement n°04/01-UEAC 089-CM-06 portant adoption du Code communautaire révisé de la route du 03 août 2001 ;
 - Vu le décret n°79/341 du 03 septembre 1979 portant réglementation de la circulation routière, modifié et complété par le décret n°86/818 du 30 juin 1986 ;
 - Vu le décret n°2011/408 du 09 décembre 2011 portant organisation du Gouvernement, modifié et complété par le décret n°2018/190 du 02 mars 2018 ;
 - Vu le décret n°2012/250 du 1^{er} juin 2012 portant organisation du Ministère des Transports ;
 - Vu le décret n°2018/191 du 02 mars 2018 portant réaménagement du Gouvernement ;
 - Vu le décret n°2019/002 du 04 janvier 2019 portant réaménagement du Gouvernement ;
 - Vu l'arrêté n°00183/MINT du 08 septembre 2015 précisant les conditions d'obtention, de suspension et de retrait du permis de conduire ;
 - Vu l'arrêté n° 00184/MINT du 08 septembre 2015 portant réglementation des conditions de création, d'ouverture et d'exploitation des établissements de formation à la conduite automobile ;
 - Vu l'Instruction ministérielle n° 00001/IM/MINT/SG/DTR/CJ du 24 janvier 2018 relative à l'organisation de l'examen du permis de conduire ;
- Considérant les nécessités de service,

DÉCIDE:

Article 1^{er}.- En vue d'une meilleure organisation et d'un déroulement harmonieux des différentes sessions de l'examen du permis de conduire pour l'année 2025, le calendrier y relatif est arrêté ainsi qu'il suit :

Date limite d'enregistrement en ligne	Lundi 25 nov. 2024	Lundi 13 jan. 2025	Lundi 24 fév. 2025	Lundi 07 avr. 2025	Lundi 26 mai 2025	Lundi 07 juil. 2025	Lundi 25 août 2025	Lundi 06 oct. 2025
Date limite de transferts en ligne des recalés théoriques ou pratiques	Jeudi 19 déc. 2024	Jeudi 13 fév. 2025	Dimanche 23 mars 2025	Jeudi 08 mai 2025	Mercredi 25 juin 2025	Jeudi 07 août 2025	Lundi 22 sept. 2025	Jeudi 06 nov. 2025
Date limite de recevabilité des dossiers dans les Délégations départementales	Vendredi 20 déc. 2024	Vendredi 14 fév. 2025	Lundi 24 mars 2025	Vendredi 09 mai 2025	Jeudi 26 juin 2025	Vendredi 08 août 2025	Mardi 23 sept. 2025	Vendredi 07 nov. 2025
Date limite de recevabilité des dossiers dans les Délégations régionales	Lundi 30 déc. 2024	Jeudi 20 fév. 2025	Lundi 31 mars 2025	Mardi 13 mai 2025	Mardi 01 juil. 2025	Mercredi 13 août 2025	Lundi 29 sept. 2025	Mercredi 12 nov. 2025
Date limite de transmission des listes de candidats à PRESPRINT	Lundi 06 jan. 2025	Lundi 24 fév. 2025	Jeudi 03 avril 2025	Vendredi 16 mai 2025	Vendredi 04 juil. 2025	Lundi 18 août 2025	Vendredi 03 oct. 2025	Lundi 17 nov. 2025
Date limite de transmission des listes de candidats à la Direction des Transports Routiers par PRESPRINT	Vendredi 10 jan. 2025	Jeudi 27 fév. 2025	Jeudi 10 avril 2025	Jeudi 22 mai 2025	Jeudi 10 juil. 2025	Jeudi 21 août 2025	Mercredi 08 oct. 2025	Jeudi 20 nov. 2025

Dates de l'examen, sessions de 2025	Samedi 25 jan. 2025	Samedi 15 mars 2025	Samedi 26 avril 2025	Samedi 07 juin 2025	Samedi 26 juil. 2025	Samedi 06 sept. 2025	Samedi 25 oct. 2025	Samedi 06 déc. 2025
Date limite de transmission des PV théorique et pratique du Centre d'examen à la Coordination régionale (Délégation régionale)	Lundi 03 fév. 2025	Lundi 24 mars 2025	Lundi 05 mai 2025	Lundi 16 juin 2025	Lundi 04 août 2025	Lundi 15 sept. 2025	Lundi 03 nov. 2025	Lundi 15 déc. 2025
Date limite de transmission des PV théorique et pratique de la Coordination régionale à la Coordination nationale (Direction des Transports Routiers)	Jeudi 06 fév. 2025	Jeudi 27 mars 2025	Jeudi 08 mai 2025	Jeudi 19 juin 2025	Jeudi 07 août 2025	Jeudi 18 sept. 2025	Jeudi 06 nov. 2025	Jeudi 18 déc. 2025

Article 2.- Lorsque les circonstances l'exigent, des sessions spéciales de l'examen du permis de conduire peuvent être organisées sur autorisation expresse du Ministre chargé des Transports.

Article 3.- Les établissements de formation à la conduite automobile doivent, en conséquence, ajuster leur calendrier de formation en vue d'assurer la couverture complète du programme des enseignements avant la présentation des candidats à chacune des sessions d'examen.

Article 4.- Le Directeur des Transports routiers, les Délégués régionaux et départementaux des Transports sont chargés, chacun en ce qui le concerne, de l'application des dispositions de la présente décision.

Article 5.- La présente décision sera enregistrée, publiée partout où besoin sera. /-

Yaoundé, le 03 MAI 2024

LE MINISTRE DES TRANSPORTS,



REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE-WORK-FATHERLAND

MINISTRY OF TRANSPORT

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF ROAD TRANSPORT



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

MINISTERE DES TRANSPORTS

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DES TRANSPORTS ROUTIERS

DECISION No. **0075** /D/MINT/SG/DTR/SDPSR/SFCAM OF **03 MAI 2024** TO DETERMINE THE
CALENDAR OF SESSIONS OF THE DRIVING LICENSE EXAMINATION FOR 2025.-

THE MINISTER OF TRANSPORT,

Mindful of the Constitution ;
Mindful of Regulation No. 04/01-UEAC 089-CM-06 to adopt the Revised Community Road Code of 03 August 2001;
Mindful of Decree No. 79/341 of 3 September 1979, to regulate road traffic, as amended and supplemented by Decree No. 86/818 of 30 June 1986;
Mindful of Decree No. 2011/408 of 9 December 2011 to appoint members of Government, as amended and supplemented by Decree No. 2018/90 of 02 March 2018;
Mindful of Decree No. 2012/250 of 1 June 2012 to organize the Ministry of Transport;
Mindful of Decree No. 2018/1991 of 02 March 2018, to reshuffle the Government;
Mindful of Decree No. 2019/002 of 04 January 2019, to reshuffle the Government;
Mindful of Order No. 00183/MINT of 08 September 2015 specifying the conditions for acquisition, suspension and withdrawal of driver's licenses;
Mindful of Order No. 00184/MINT of 08 September 2015 to lay down terms and conditions for setting up, opening and operating automobile driving training institutions;
Mindful of Ministerial Instruction No. 00001/IM/MINT/SG/DTR/CJ of 24 January 2018 related to the organization of the driving license examination;
Considering the needs for service,

Hereby decides as follows:

Article 1.- For a better organization and harmonious conduct of the various driving license examination 2025, the calendar pertaining there to shall run as follows:

Latest date for online registration	Monday 25 Nov. 2024	Monday 13 Jan. 2025	Monday 24 Feb. 2025	Monday 07 April 2025	Monday 26 May 2025	Monday 07 July 2025	Monday 25 Aug. 2025	Monday 06 Oct. 2025
Latest date for online transfer of failed theoretical or Practical	Thursday 19 Dec. 2024	Thursday 13 Feb. 2025	Sunday 23 March 2025	Thursday 08 May 2025	Wednesday 25 June 2025	Thursday 07 Aug. 2025	Monday 22 Sept. 2025	Thursday 06 Nov. 2025
Latest date for admissibility of files in divisional delegations	Friday 20 Dec. 2024	Friday 14 Feb. 2025	Monday 24 March 2025	Friday 09 May 2025	Thursday 26 June 2025	Friday 08 Aug. 2025	Tuesday 23 Sept. 2025	Friday 07 Nov. 2025
Latest date for admissibility of files in regional delegations	Monday 30 Dec. 2024	Thursday 20 Feb. 2025	Monday 31 March 2025	Tuesday 13 May 2025	Tuesday 01 July 2025	Wednesday 13 Aug. 2025	Monday 29 Sept. 2025	Wednesday 12 Nov. 2025
Deadline for onward submission of lists of candidates to PRESPRINT	Monday 06 Jan. 2025	Monday 24 Feb. 2025	Thursday 03 April 2025	Friday 16 May 2025	Friday 04 July 2025	Monday 18 Aug. 2025	Friday 03 Oct. 2025	Monday 17 Nov. 2025

Forwarding deadline of lists of candidates to the Department of Road Transport by PRESPRINT	Friday 10 Jan. 2025	Thursday 27 Feb. 2025	Thursday 10 April 2025	Thursday 22 May 2025	Thursday 10 July 2025	Thursday 21 Aug. 2025	Wednesday 08 Oct. 2025	Thursday 20 Nov. 2025
2025 Examination session dates	Saturday 25 Jan. 2025	Saturday 15 March 2025	Saturday 26 April 2025	Saturday 07 June 2025	Saturday 26 July 2025	Saturday 06 Sept. 2025	Saturday 25 Oct. 2025	Saturday 06 Dec. 2025
Latest date for transmission of theoretical and practical examination reports from Examination Center to Regional Coordination (Regional delegation)	Monday 03 Feb. 2025	Monday 24 March 2025	Monday 05 May 2025	Monday 16 June 2025	Monday 04 Aug. 2025	Monday 15 Sept. 2025	Monday 03 Nov. 2025	Monday 15 Dec. 2025
Latest date for transmission of theoretical and practical examination reports from Regional Coordination to National Coordination (Department of Road Transport)	Thursday 06 Feb. 2025	Thursday 27 March 2025	Thursday 08 May 2025	Thursday 19 June 2025	Thursday 07 Aug. 2025	Thursday 18 Sept. 2025	Thursday 06 Nov. 2025	Thursday 18 Dec. 2025

Article 2.- When circumstances so warrant, special driving license examination sessions may be organized with the express authorization of the Minister in charge of Transport.

Article 3.- Consequently, automobile driving training institutions shall adjust their training schedule to ensure that the training program is fully covered before presenting candidates at each of the examination sessions.

Article 4.- The Director of Road Transport, regional and divisional delegates of transport shall, each in his/her own sphere of influence, be responsible for the implementation of the provisions of this decision.

Article 5.- This Decision shall be registered and published wherever need be. /-

Yaounde, 03 MAI 2024

MINISTRE DES TRANSPORTS
 MINISTRY OF TRANSPORT

THE MINISTER OF TRANSPORT



Le Ministre
 Ministry of Transport
 MINISTERE DES TRANSPORTS

(Signature)

NGALLE BIBEHE Jean Ernest Masséna